
SCHRIFTELIJKE VRAGEN, ex artikel 42 Reglement van Orde 

 
 

Gericht aan  
 
 

GS 

Onderwerp 
 

Schriftelijke vragen over windenergie 

Inleidende toelichting 
(facultatief) 

In het bestuursakkoord Oparbeidzje foar  
Fryslân wordt gesproken over een 
zorgvuldige inzet van nieuwe windmolens in 
een aantal gevallen onder voorwaarden. GS 
komen hiervoor met een voorstel. 
Verantwoorde inpassing in het open Friese 
landschap is hiervoor de belangrijkste 
voorwaarde.  
 
Daarnaast wil het College nagaan hoeveel 
behoefte er is aan dorpsmolens. 
 
Ook wil het College komen met Eén 
energieloket waar iedereen informatie kan 
krijgen hoe ze eenvoudig energie kan 
opwekken.  

Vraag / vragen 
 
 

1. Wanneer kunnen wij een voorstel 
verwachten over de zorgvuldige 
inzet van nieuwe windmolens? 
Graag een toelichting. 

 
2. In hoeverre beperkt het overvolle 
elektriciteitsnet locale energiecooperaties of 
bieden zij juist een oplossing voor 
netcongestie? Graag een toelichting. 
 
 
3. Is het college met ons van mening 
dat lokale initiatieven de gemeenschap 
verstevigen en zorgen voor draagvlak in 
brede zin? 
 
4. Het open Friese landschap is een 
kernkwaliteit. In hoeverre kan het plaatsen 
van dorpsmolens deze kwaliteit bedreigen? 
Is het college van mening dat de 
wiekhoogte hierin een rol speelt? Graag een 
toelichting. 
 
5 In het bestuursakkoord worden erfmolens 
met een tiphoogte van 30 meter toegestaan 
bij agrarische en toeristische bedrijven in 
het buitengebied voor eigen gebruik. Bent u 
bereid deze mogelijkheden te verbreden 
voor meer bedrijven in het buitengebied 
zoals loonbedrijven?  Zo ja, onder welke 



voorwaarden, zo nee waarom niet? Graag 
toelichten. 
 
6. Bent u van mening dat intiatiefnemers 
verplicht dienen te worden hun molen(s) bij 
het niet meer benutten netjes af te voeren? 
Zo nee, waarom niet, zo ja, hoe gaat u dit 
borgen? Graag toelichting. 
 
7. Hoever is het College met het beloofde 
erergieloket? Is het College zich bewust van 
de urgentie? Graag toelichten. 
 
Opslag energie 
Een groot knelpunt bij zon en windenergie is 
het feit dat de opslag van de opgewekte 
energie nog steeds problematisch is. 
Hierdoor ontstaan er ongewenste situaties 
als boetes op terug leveren, het uitzetten 
van zonnepanelen omdat ze teveel 
produceren. De mogelijkheid van opslaan in 
batterijen is duur en staat nog in de 
kinderschoenen. In de concept nota “Friese 
Energievisie” wordt hier ook aandacht aan 
gegeven.  
 
8.        Is het college bereid om met de 
Friese Energie coöperaties in overleg te 
gaan hoe deze problemen met maatwerk en 
kleinschalige opslag op dorpsniveau op 
kunnen pakken? Wat doet het college al op 
dit vlak? Graag het antwoord toelichten. 
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